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Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg   Den 26. marts 2019 

Christiansborg 

1240 København K 

 
 

Miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 624 (MOF alm. del) stillet den 28. februar 

2019 efter ønske fra Øjvind Vilsholm (EL). 

Spørgsmål nr. 624 

”Finder ministeren, at en bevarelse af bøge, som er ældre end 150 år, ikke alene i Søskoven i Gribskov, 

men også i statens øvrige skove, på sigt vil give et tiltrængt løft og forbedring af biodiversiteten?” 

 

Svar: 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Naturstyrelsen, der oplyser følgende: 

 

”Med Aftalen om Naturpakken udlægges yderligere 13.800 ha af statens skove til urørt skov eller 

anden biodiversitetsskov, så det samlede areal af statsejet skov, der har biodiversitet som hovedformål, 

vil udgøre 22.800 ha.  

 

I de skove, der med Aftalen om Naturpakken overgår til urørt skov, er alle hjemmehørende eller 

potentielt hjemmehørende træer ældre end 150 år allerede nu administrativt fredede. I de skove, der er 

udpeget til biodiversitetsskov, er aldersgrænsen 200 år. I de skove, der i forvejen er udlagt som urørt 

skov, udtages ikke træ, og i de eksisterende græsnings- og stævningsskove gennemføres gamle 

driftsformer af hensyn til biodiversiteten.   

 

På de øvrige arealer i statens skove, hvor der sker en aktiv udnyttelse af træressourcen, foregår 

forvaltningen efter naturnære principper. Der fældes ikke bøgetræer over 200 år og egetræer over 300 

år. Desuden efterlades minimum 5 træer pr. hektar til naturligt henfald og død.   

 

I de kommende år vil forvaltningen af statens skovarealer derfor sikre, at gamle træer, der får lov til at 

udvikle og ældes frit, vil blive langt mere synlige og dominerende i skovene, hvilket bl.a. vil understøtte 

biodiversiteten." 

   

 

 

 

Jakob Ellemann-Jensen / Peter Ilsøe 
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